
 

RECORDA que els ADJECTIUS són aquelles paraules que indiquen les qualitats  
o estats del substantiu o nom al que acompanyen,  

és a dir, responen a la pregunta: Com és? Com està? 
 

En la descripció de Don Quixot apareixen molts 
adjectius, els tens de color roig:   

El meu nom real és Alonso Quijano, però també em 
coneix la gent com “El cavaller de trista figura”. 
Visc a un poble de la Manxa, del seu nom...ara no 
m’enrecorde. 
Soc prim i alt, de pell pàl·lida tirant a groga i rugosa, el 
meu nas llarg i afilat, i porte una barba llarga i platejada 
acompanyada d’un bigotis i unes celles espesses i 
arrissades de color plata com la meua barba. Els meus 
ulls són clars i xicotets.  
Sempre porto una armadura vella que tenia guardada al 
terrat de casa, amb una llança llarga  i un escut mig 
trencat, però que m’ajuda a protegir-me dels gegants 
que em trobe pel camí. 
Soc un vell de 50 anys, no soc atractiu ni tampoc ric, ja 
que tot el que tenia m’ho he gastat en llibres per llegir 
que de tant de llegir libres de cavallers, m’he tornat un 
poc boig, i ara crec que soc un cavaller i vaig en busca 
d’aventures, el meu nom a partir d’ara “Don Quixot de la 
Manxa”.  

 

 

Recorda també els graus de l’adjectiu: 

 

➢ GRAU POSITIU: expressa la qualitat,  
sense fer cap referència a la intensitat. 

és gran i pelut        és lleig           és aspre      són perillosos 

 

➢ GRAU COMPARATIU: expressa la qualitat COMPARANT-LA amb una 
persona, un objecte, un animal,... 

 
            POT SER DE 3 MANERES: 

1. SUPERIORITAT:        més suau que el cotó 
  més gran que un elefant 

 
2. IGUALTAT:     tan bonic com les flors a la primavera 

       tan rodó com una pilota 
 

3. INFERIORITAT:  menys gran que la meua habitació 
menys fosc que la nit 

 

➢ GRAU SUPERLATIU: expressa la qualitat en el seu grau MÉS ALT, EL 
MÀXIM.        POT SER DE 3 MANERES: 

 
1. posant al davant de l’adjectiu la paraula MOLT:   molt suau 
 
2. afegint a l’adjectiu la terminació -íssim, -íssima, -íssims, -íssimes:   

color fosquíssim, xiqueta guapíssima, home altíssim 
 
3. hi ha altres que amb una sola paraula ja està indicant que es tracta del 
màxim grau: 

         el ésser suprem (el més important),  el pitjor viatge (el més roin) 
         el mínim,  pèssim,  màxim, ínfim,... 

 



 

 

Després de llegir els graus de l’adjectiu, hauràs pogut observar que tots els adjectius que apareixen al text estan en 
grau positiu. 

Exercici que has de fer: Escriu a la llibreta els adjectius que apareixen a continuació del text,  amb els nom o 
substantiu al que acompanyen, a continuació, canvia el grau segons t’indiqui, a comparatiu o superlatiu, i sempre que 
quede bé al text anterior, que continue tenint sentit. 

Fixa’t en l’exemple:  

Adjectiu Nom al que 
acompanya 

Grau en el 
que es 
troba 

Grau al que has de 
canviar: 

Com 
quedaria: 

trista figura positiu superlatiu tristíssima 

alt  positiu comparatiu d’igualtat  

pàl·lida  positiu comparatiu de 
superioritat 

 

rugosa  positiu superlatiu  

arrissades  positiu comparatiu d’igualtat  

xicotets  positiu Comparatiu de 
superioritat 

 

clars  positiu comparatiu d’igualtat  

ric  positiu superlatiu  

 


